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U spomen na profesora, kolegu i dragog nam 
prijatelja Josipa Šnepfa 
 
Život i smrt, dva su tako bitna pojma u ljudskom svijetu. Krajnji ishod je uvijek neizvjestan. 
Svi, bez obzira na starosnu dob, češće spominjemo smrt nego život, a da toga nismo ni 
svjesni. Bilo koji posao radili težimo  da bude uspješan. Potkrjepljujemo to činjenicom o 
budućim vremenima. Rado bismo ostavili nekoga traga iza sebe, za generacije koje dolaze. 
Potvrđuju nam to sva djela velikih pisaca. Poanta je redovito upućena budućim naraštajima, e 
da bi na onaj svijet ponosno otišli. U tom smislu se prisjetih stihova velikog hrvatskog 
pjesnika Brne Krnarutića koji na jednom mjestu u svom Vazetju Sigeta grada ističe:               
 

„................................... Jer je li umriti: 
Gdo s poštenjem na ov svit umira, 

Vični mu glas slavan do nebes dopira; 
A gdo žitak svrši pošteni sramotom, 

Vas mu se glas skrši ni spomenut potom...“ 
 

Takvih i sličnih izričaja o životu i smrti je u izobilju u 
djelima naših i pisaca svjetske književnosti. Drago 
nam je da smo imali čast družiti se s osobom poput 
našeg dragoga Šnepfa. O svojoj bolesti je nerado 
govorio. Osjetilo se da je sve skupa vrlo trezveno i 
hrabro podnosio.  Kao da je stalno imao na umu 
velikoga Šimića koji je u pjesmi Smrt i ja pjevao: 

 
Smrt nije izvan mene. Ona je u meni 
Od najprvog početka sa mnom raste 

U svakom času 
 

Jednog dana 
ja zastanem 

a ona raste dalje 
u meni dok me cijelog ne proraste 
i stigne na rub mene. Moj svršetak 

njen je pravi početak 
kad kraljuje dalje sama 

 
Zbog takvog svog jednostavnog, ljudskog odnosa bio 
je omiljen svima: i učenicima i kolegama i 
prijateljima... 
Nije stoga slučajno nastao nekrolog koji je, u ime 
svih zaposlenih i u ime onih kojima je predavao 
stručne predmete, njegov dugogodišnji prijatelj i 
kolega prof, Ivo Klarić izrekao na samom ispraćaju, 
na Mirogoju: 
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Dragi Joža, kolega, prijatelju, 

 
Koliko god smo bili svjesni tvoje borbe s teškom bolešću, tješili smo se i zajedno s 

tobom nadali da ćeš je pobijediti. Unatoč svemu, zatečeni smo i još nismo sasvim svjesni da si 
nas zauvijek napustio. 
 Koliko god je teško u ovom tužnom trenutku glasno se opraštati od tebe, toliko mene 
osobno ispunjava zadovoljstvo što mi je pripala čast iskazati iskrene osjećaje svih zaposlenika 
i učenika tvoje i naše Elektrotehničke škole u Zagrebu. To su osjećaji dubokog poštovanja, 
osjećaji žalosti što nas napušta jedan plemenit, jednostavan, karakteran kolega i prijatelj, 
jedan čovjek koji iza sebe ostavlja primjer svima nama kako se mogu i trebaju graditi 
međusobni odnosi, odnosi suradnje, zajedništva, razumijevanja, uvažavanja drugoga, odnosi 
bez sukoba, rivalstva, egoizma i sve to prenositi na mlade naraštaje vlastitim primjerom. 
 
Dragi Joža, 
 
Izgubili smo s tobom mnogo ali i puno naučili. 
Tvoj radni vijek i životni put je ispunjen. Po završetku Elektrotehničkog fakulteta u Zagrebu 
kao diplomirani inženjer stekao si veliko iskustvo u sklopu tvrtke Končar od 1969. do 1986. 
na svim radnim zadacima od tehnoloških procesa do organizacijskih i rukovodećih funkcija 
proizvodno-razvojnih timova: 

- poslovi rukovođenja u procesu proizvodnje i montaže malih električnih strojeva 
- poslovi direktora u tvornici za proizvodnju štednjaka 
- poslovi rukovoditelja sektora nabave i proizvodnje u tvornici kućanskih aparata. 

 
Uspješnost u stručnom radu 

potvrđuje nagrada SOUR-a Rade 
Končar koja ti je dodijeljena. 
Ne slučajno 1986. godine nastavljaš rad 
u odgojno-obrazovnoj djelatnosti 
preuzimanjem funkcije direktora Centra 
za obrazovanje Rade Končar. Na toj 
funkciji ostaješ do 1991. godine kada 
rad nastavljaš u istoj ustanovi, današnjoj 
Elektrotehničkoj školi na mjestu 
profesora elektrotehnike sve do kraja 
života. 
 Kombinacija tvog bogatog 
iskustva iz proizvodnje, znanja iz 
elektrotehnike i tvog urođenog dara i 
ljubavi prema mladima, rezultirao je 
učinkovitim prenošenjem znanja na 
mlade naraštaje. Bio si prihvaćen i 
uvažavan od kolegica i kolega, među 
učenicima bio si omiljen profesor. 
 Ja osobno surađivao sam s 
tobom punih 16 godina i u svakom 
trenutku imao sam oslonac u tebi. Pri 
svakom susretu i razgovoru obojica smo 
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dobivali nove poticaje i ohrabrenja. Isto vrijedi za sve kolegice i kolege te učenike i njihove 
roditelje. 
 Upravo si se spremao zaokružiti svoj radni vijek, što smo, nedavno dogovarali i 
planirali. No teška bolest i neumitna smrt spriječila je tvoj odlazak u zasluženu mirovinu kojoj 
si se toliko radovao. 
 Obavljali smo zajedno jedan težak, društveno neadekvatno tretiran, ali plemenit posao 
s mladima. Tvoja skromnost, plemenitost, jednostavnost, stručnost i odgovornost te 
uvažavanje mišljenja i sugestija drugih, vrline su koje te krase i ostaju svima nama kao 
primjer kako se sve surovosti života mogu zajedno svladati i živjeti ljepšu stranu. 
 Tvojoj obitelji, rođacima i prijateljima prenosim izraze sućuti i suosjećanja tvojih 
dragih kolegica i kolega i svih zaposlenika tvoje i naše Elektrotehničke škole, ali i ohrabrenja 
da su imali takvog supruga, oca, rođaka i prijatelja. 
 Dragi Joža, prijatelju, hvala ti za sve i neka ti je vječna slava. 
 
Ne zaboravimo na kraju spomenuti bitnu činjenicu:  
Profesor Šnepf je za sve vrijeme svoga rada u školi nastojao učiniti što više kako bi svojim 
učenicima, kojima se uvijek s prepoznatljivim  smiješkom obraćao, a i kolegama koje je, sve 
izuzetno cijenio, ostavio nešto od čega će svi imati koristi. Osnovao je elektrotehnički 
laboratorij koji su svi, još za njegova života zvali Laboratorij profesora Josipa Šnepfa. Danas 
je to i službeno objelodanjeno i s ponosom na vratima sobe 3007 istaknuto: 
Laboratorij profesora Josipa Šnepfa 
  

Redakcija Napona riječi  
 

Moodle u nastavi 
 
Elektrotehnička škola Zagreb bila je uključena u CARDS projekt u školskoj godini 

2006./2007. Unutar navedenog projekta realizirali smo sljedeće cjeline: 

• Instalacija i implementacije LMS sustava moodle, 
• Izrada ogledne lekcije pod nazivom “Adresiranje na Internetu“, 
• Vođenje radionica za zainteresirane profesore. 

 
E-obrazovanje je obrazovni proces u kojem sudjeluje više sudionika – nastavnika i učenika 
koji koriste informacijsku tehnologiju za jednu ili više namjena: komunikaciju, prijenos 
sadržaja, učenje ili provjeravanje znanja. Nastavnik i učenici mogu biti prostorno udaljeni i ne 
moraju biti aktivni u isto vrijeme. 

Lekcija “Adresiranje na Internetu“ treba popuniti prazninu u nastavnim planovima i 
programima usmjerenja “Tehničar za računalstvo“. Ako se i nalazi unutar nekih predmeta, ta 
problematika se prikazuje samo informativno i u uvodnim razmatranjima. Slabo poznavanje 
principa i tehnika adresiranja rezultira nerazumijevanjem rada Interneta i računalnih mreža 
uopće. E-learning je idealno rješenje za dopunu gradiva i aktivnije učenje.  
 
Kod izrade lekcije nastojali smo se približiti sljedećim ciljevima: 

• gradivo će dobiti prostora i kvalitetu koju ne može dobiti unutar klasične satnice, 
• predmet će biti zanimljiviji jer se uči pomoću tehnologija koje se uče u samom 

predmetu, 
• svaka lekcija će biti puna različitih sadržaja što donosi dinamiku, zanimljivost, 

mogućnost izbora i pogled na sadržaje iz različitih kutova, 
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• svaki učenik će učiti tempom koji mu odgovara i doći će onoliko daleko koliko to može 
i želi, 

• postići će se objektivnije i češće ocjenjivanje različitih vrsta zadataka, 
• učenik će se pratiti kroz različite sadržaje i tako će se dobiti kvalitetnija slika o 

njegovim mogućnostima i ambicijama. 
 
Kolegiju se može pristupiti na stranici: http://www.eltehskola-zg.org, (predmet Računalne 
mreže-eLA), 
Korisničko ime: ela 
Lozinka: carnet 
 
Pri izradi lekcije koristili smo moodle, Power Point, Flash, Excel, film. 
 
Glavne teme u lekciji su: 

• Binarni brojevni sustavi i binarna aritmetika, 
• Struktura IP adrese, 
• Mreže i podmreže, 
• TCP/IP konfiguracija (IP adresa, subnet maska, default gateway), 
• DHCP ( Dynamic Host Configuration Protocol), 
• DNS  (Domain Name System). 
 

Nastojali smo da se gradivo prikaže višeslojno. Učenik mora svladati prethodnu razinu 
znanja da bi krenuo na sljedeću. Svaki učenik kreće od razine na kojoj se trenutno nalazi i 
dolazi do razine koja je u skladu s njegovim mogućnostima ili potrebama. Za evaluaciju se 
prati njegov napredak.  
 
Glavni cilj je da se učenicima koji su upisali usmjerenje “Tehničar za računalstvo“ omogući 
da ovladaju recentnim znanjima na alternativne načine poput e-learninga i da se na taj način 
koliko se može ublaži loše stanje zbog već neodrživo zastarjelih planova i programa. 
 

Zašto moodle? 
 
Kriteriji koje smo postavili pred LMS sustave bili su: mogućnost uporabe komunikacijskih i 
kolaboracijskih alata (forum, chat, mail), dijeljenje dokumenata s mogućnošću definiranja 
razine pristupa (npr. profesori uvijek mogu razmjenjivati ispitna pitanja, a da to učenici ne 
mogu vidjeti), ugradnja postojećih prezentacija i multimedijskih materijala, razmjena 
informacija o relevantnim web stranicama, izrada testova, te praćenje aktivnosti svih 
sudionika nastave. Također nam je važna bila dobro riješena administracija sustava, 
mogućnosti izrade sigurnosnih kopija i cjenovna prihvatljivost rješenja. 

Analizirali smo nekoliko besplatnih LMS sustava (moodle , The Manhattan 
Virtual Classroom,  ATutor). Odlučili smo se za moodle jer ima jasne upute, 

bogate forume, koristi se u 192 zemlje (http://moodle.org/sites/), preveden je na 75 jezika 
(među njima i hrvatski), ima široku zajednicu korisnika u kojoj uvijek ima dobronamjernih 
volontera koji žele pomoći. Postoji puno literature, čak i na hrvatskom jeziku (npr. Moodle 
priručnik http://www.open.hr/download.php?list.4). Kontinuirano se razvija i izlaze nove 
verzije. Moguće je dodavati module koji su specifični, a trebaju  ustanovi. Moodle ima 
nekoliko osnovnih vrsta pitanja koja se mogu koristiti: točno-netočno, višestruki odabir, 
spajanje parova, kratki odgovor, esej, numerička pitanja i pitanja s računanjem Postoji puno 
dizajnerskih predložaka, i na forumima su prevladavali pozitivni komentari korisnika.  
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Htjeli smo da u svakoj lekciji bude kontrolirana diskusija, mnogo malih zadataka koje će 
profesori zadavati i pregledavati, pripremni testovi za učenje i provjeru znanja te na kraju 
konačna evaluacija naučene lekcije. Moodle kao tehnologija pomaže da učenik stalno radi na 
lekciji na različite načine. Na taj način se može vrlo lako procijeniti i ocijeniti učenikovo 
znanje i želju da se bavi tim poslom (motivacija za znanjem iz tog područja), što je po našem 
mišljenju važnije od trenutnog konkretnog znanja. Moodle omogućuje da svaki učenik 
pokaže gdje je najjači.  
 

Vođenje radionice 
 
Radionice e-learning-a za kolege  naše škole smo realizirali subotama 10.2.,17.2.,24.2.2007. 
(http://www.ss-elektrotehnicka-zg.skole.hr/?news_hk=1&news_id=20&mshow=290#mod_news). Odazvalo se ukupno 

24 kolega. To je trećina kolektiva (rana većina) 
što je iznenađujuće dobar odaziv. Kolege su 
redovito dolazili i trudili se. Svatko je napravio 
pomak u odnosu na dotadašnje znanje, te svoj 
rad ugradio u svoj predmet. Komentari kolega 
se mogu pročitati na forumu predmeta 
Radionica – Zagreb: 
 
Stranica:http://www.eltehskola-zg.org 
korisničko ime: ela 
lozinka: carnet 
 
 

Imamo minulo iskustvo od jedne godine uporabe sustava u školi, 560 korisnika, te 52 
otvorena predmeta. U budućnosti očekujemo kvantitativno i kvalitativno povećanje 
napravljenih materijala. Zadovoljstvo učenika i kolega daje nam dodatnu motivaciju da 
ustrajemo i nastavimo.  
 
   Izradili: Zlatko Kunštek, dipl. ing. el. i Renato Matejaš, prof  
 

Nešto novo iz naših radionica 
 
Novost u radu treće godine radioničkih vježbi je za učenike onih učenika koji izrađuju 
višenamjenski izvor napajanja (VIN) u novoj elektroničkoj pločici ovog uređaja. Ove školske,  
2007./2008. godine učenici trećeg razreda počet će s izradom elektronike na, sada, drugoj 
generaciji pločice uređaja VIN – 1. U odnosu na 
prethodnu, ova elektronička pločica ima 
sljedeća poboljšanja: 

1. lakši pristup vodiča sekundara 
transformatora 

2. četiri potencijalna provrta za učvršćenje 
pločice u kutiju uređaja 

3. ugrađen piezzo – zvučnik s 
pripadajućom elektronikom za akustičku 
dojavu neregularnih stanja uređaja 
(previsok izlazni napon, protunapon, 
previsoka temperatura) 

4. lakši pristup svim lemnim ušicama za priključke: poten ciometra, tipkala, LED – 
dioda. 

Elektrotehnička 
škola Zagreb, 
veljača 2007.  

35,3 % 
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Pločice su prikazane na fotografijama. Jedna fotografija prikazuje pločicu VIN – 1, bez 
elemenata 
    
Druga fotografija prikazuje pločicu s ugrađenim svim elementima. 
     
 Izradu ove generacije pločica napravili su nastavnici: Šmid Zdenko i Miroslav Osrečki. 
Treba, naravno, reći da ove pločice imaju, zbog većeg broja komponenti, a iste površine, 
veću gustoću integraciju komponenata. Zbog toga su vodovi na pločici tanji i jednako 

tako, nešto je manja površina lemnih mjesta. 
Iz tih razloga će biti potrebno nabaviti 
osjetno kvalitetniju lemnu tehniku (naravno, 
u vlasništvu škole) jer, lemilice koje donose 
učenici sa sobom kvalitetom nikako ne 
odgovaraju. Očekujemo da ćemo uskoro 
dobiti deset lemilica weller 24V, 50W. To je 
ono što će, uz zalaganje svih nas koji u tom 
dijelu vježbi sudjelujemo, svakako utjecati na 
poboljšanje kvalitetnijeg pristupa nastavi. 
Znajući da je to cilj i našeg rukovodstva, na 
čelu s ravnateljem, prof. Klarićem, 
očekujemo i hvalevrijedne rezultate.  

 
Za Napon riječi pripremili: Miroslav Osrečki i Zdenko Šmid, stručni voditelji radioničkih  

vježbi 
 

ZLATNA MEDALJA NA 
BRITANSKOM SAJMU 

INOVACIJA ”BIS” U 
LONDONU 

 
 
 
  Tomislav Marjanović, 
učenik-maturant naše škole, 
pod mentorstvom Zdravka 
Jašarevića, prezentirao je, na 
Britanskom sajmu inovacija, 
rad ” Suvremene metode 
elektrotehničkih 
istraživanja”. Rad je 
nagrađen zlatnom medaljom.  

Hrvatsko izaslanstvo 
na BIS-u je predstavilo 
predstojeći 32.hrvatski salon 
inovacija INOVA 2007. koji 

uskoro počinje u Zagrebu, uz Svečana dodjela nagrada na Britanskom sajmu inovacija 
BIS 
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očekivano sudjelovanje brojnih inozemnih izlagača. Društvo britanskih inovatora potvrdilo je 
sudjelovanje najboljih britanskih inovacija na INOVI, u sklopu dugogodišnje suradnje s 
hrvatskim savezom inovatora. 

Ovogodišnji nastup hrvatskih inovatora na BIS-u organizirali su Hrvatski savez 
inovatora i Savez inovatora Zagreba, uz potporu Gradskog poglavarstva Grada Zagreba. 
Sajam je održan od 17.-20. listopada 2007. godine. 

 
Zdravko Jašarević 

 
 

 

ZLATNA MEDALJA NA SAJMU INOVACIJA 
”IENA” U 

NÜERNBERGU, 
NJEMAČKA 

 
 
 
Pod pokroviteljstvom Ministarstva gospodarstva, rada i poduzetništva, 

Ministarstva znanosti, obrazovanja i športa, Hrvatske gospodarske komore, Hrvatske 
banke za obnovu i razvoj te Poslovno-inovacijskog centra Hrvatske – BICRO, a u 
organizaciji Udruge inovatora Hrvatske i Hrvatske zajednice tehničke kulture hrvatski 
su inovatori po 15. put predstavili svoje inovacije na najstarijem svjetskom sajmu 
inovacija IENA 2007. što se od 1. do 4. studenoga 2007. god. održao u Nüernbergu, 
Njemačka. 

U očekivanju ocjenjivačkog suda Osvojena zlatna medalja 
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Predstavljeno je 14 inovacija - novih tehnologija ili proizvoda i uz njih, već 
tradicionalno, 12 najboljih maturalnih radova s izložbe u Puli. 

Posebnost je ovogodišnje IENE što će se tijekom sajma održati i polufinalno 
natjecanje inovacija, a koje se temelji na primjeni i korištenju računala. Na tom ćemo 

natjecanju predstaviti 4 
inovacije, Končar - Instituta za 
elektrotehniku i Agencije za 
inovacije Instituta Ruđera 
Boškovića. 

Tomislav Marjanović, 
učenik-maturant naše škole, 
pod mentorstvom Zdravka 
Jašarevića, prezentirao je na 
IENI 2007. rad ” Didaktičko 
učilo FP322”. Rad je nagrađen 
zlatnom medaljom.  
 

Zdravko Jašarević 
 

 
 
 

 
 
 

ZLATNA MEDALJA I PRIZNANJE 
NAJBOLJEG MLADOG 
HRVATSKOG INOVATORA NA 
32. HRVATSKOM SALONU 
INOVACIJA „INOVA 2007“  

 
 

 Hrvatski savez inovatora i Savez inovatora Zagreba organizirali su 32. hrvatski salon 
inovacija INOVA 2007, na Zagrebačkom velesajmu, 07. – 11. studenog 2007. godine. 
 INOVA je središnja nacionalna izložba inovacija koja od 1971. god. okuplja hrvatske 
inovatore i goste iz inozemstva. INOVA 2007 predstavila je sve vrijedno u hrvatskom 
inovatorstvu, osobito nova dostignuća naših inovatora, inovacije velikih trgovačkih društava, 
poduzetnički realizirane inovacije, izloške gostiju iz desetak država i izbor inovacija mladih. 
 Izbor inovacija mladih temeljio se na rezultatima izložbe INOVA-MLADI 2007. 
održane u svibnju 2007. god. 

 Tomislav Marjanović, učenik-maturant naše škole, pod mentorstvom Zdravka 
Jašarevića, prezentirao je na INOVI 2007. rad ” Didaktičko učilo FP322”. Rad je nagrađen 
zlatnom medaljom. Tomislavu je dodijeljeno i posebno priznanje za najboljeg mladog 
hrvatskog inovatora u 2007. godini.  

Zdravko Jašarević 

Nakon svečane dodjele nagrada zlato u rukama 
našeg učenika Tomislava Marjanovića
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Zlatna medalja i priznanje najboljem mladom hrvatskom  
Inovatoru, učeniku Tomislavu Marjanoviću  

 

TRADICIONALNI IZLET S MENTORIMA MLADIH 
INOVATORA 

Hrvatski inovatori posjetili su 22. – 23. rujna 2007. godine Memorijalni centar Nikola 
Tesla u Smiljanu i razgledali prirodne ljepote Like u povodu 50. obljetnice Hrvatskog saveza 
inovatora.  

       

Uz nagrađene mentore koji su, svojim trudom i radovima mladih inovatora, 
omogućili uspjeh i ovogodišnje izložbe INOVA-MLADI, u Lici su izaslanstvo 
Hrvatskog saveza inovatora činili i čelnici udruženih članica i inovatori iz cijele 
Hrvatske. 
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Zdravko Jašarević 

 

PhysX 
U današnje vrijeme računalne igre su veoma popularne među gotovo svim 
naraštajima. Igranje je, već odavno, preraslo u čitavu jednu subkulturu. Gotovo svi 
elementi igara, iz mjeseca u mjesec, postaju  kvalitetniji. Priča, grafika, realističnost... 
Jedini element koji je bio, uvjetno rečeno, zapostavljen, je fizika. Ukoliko slobodno 
vrijeme kratite računalnim igrama, vjerojatno ste, barem nekoliko puta, primijetili kako 
su npr. kotači automobila "zaronili" u asfalt ili je jedan od likova prošao kroz neki 
čvrsti objekt u igri. Tekućine su, također, u dosta igara bile prilično nerealno 
prikazane. Situacija je bila takva jer se fizikalnim izračunima bavio procesor računala 
koji je, tijekom igranja, zauzet mnogim drugim operacijama, pa za fizikalne izračune 
ne ostaje mnogo procesorskog vremena. U takvim okolnostima, 2002. je nekoliko 
inženjera i igračkih entuzijasta došlo na ideju o samostalnom fizikalnom akceleratoru, 
pomoću kojeg bi i fizika, u igrama, napokon uhvatila korak s ostalim elementima i 
postigla, dotad, neviđenu razinu realizma. Nakon nekoliko godina 
razvoja,,predstavljen je PhysX. 

Tehnički podaci 

PhysX je prilično sličan grafičkim karticama pa se sastoji od procesora (PPU - 
Physics Processing Unit), GDDR3 memorije, PCI konektora za povezivanje s 
računalom, sklopa za hlađenje i ostale elektronike. Sklop se nalazi na standardnoj 
PCI kartici, koja se inače koristi za dodavanje raznih modula u računalo. Sam fizikalni 
procesor je sličan grafičkim procesorima - paraleliziran je, što znači da ima odlične 
mogućnosti istovremenog izvođenja velikog broja izračuna. Sastoji se od 125 milijuna 
tranzistora, a dimenzije samog čipa su 14x13.5 mm, što daje površinu od 188 
kvadratnih milimetara. Proizvodi se u 130-nanometarskom proizvodnom procesu, što 
znači da su dimenzije jednog tranzistora na čipu cca 130x130 nm. Frekvencija 
samog procesora je nepoznata, ali možda to i nije toliko bitno jer drži monopol na 
tržištu pa ga se ne može uspoređivati s konkurencijom. 
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Kartice su, ovisno o proizvođaču, 
opremljene sa 128 ili 256 MB radne 
memorije. Memorija je tipa GDDR3, a 
memorijska sabirnica je 128-bitna. Radi 
na frekvenciji od 733 MHz, a teoretska 
propusnost je 12 GB/s. 

Teoretski, kartica je sposobna obraditi 
20 milijardi instrukcija u sekundi, što bi 
trebalo biti više nego dovoljno za 
današnje igre. Postoji i mobilna verzija 
kartice namijenjena ugradnji u 
prijenosnike. Smanjenih je dimenzija i 
troši manje energije od stolne kako bi 

se očuvala autonomija prijenosnika. Nije osobito popularna i na tržištu postoji samo 
nekoliko modela opremljeno njome. 

Praktična upotreba 
PhysX i nije osobito popularan komad hardvera. Postoji više razloga za to. Prvi je 
nedovoljna podrška od strane programera. Na tržištu se nalazi samo nekoliko igara 
koje podržavaju PhysX, a prema dojmovima velikog broja novinara, napredak u 
realističnosti fizikalnih izračuna nije bio onakav kakav se očekivao. Drugi je visoka 
cijena, i direktno je povezan s prvim. Naime, nema prevelikoga smisla ulagati oko 
250-300$ u nešto što će raditi samo s nekoliko naslova na računalu. Cijena je 
određena proizvodnim procesom i, vjerojatno, ne može biti znatno niža. Treći je 
suvišnost. U razdoblju izlaska kartice na tržište (2005.) dvojezgreni procesori su još 
bili preskupi i tek je maleni broj korisnika bio opremljen istima. Dvojezgreni procesori 
su daleko moćniji u izvođenju više izračuna istovremeno od jednojezgrenih, pa to za 
sobom povlači i veću sposobnost fizikalnih izračuna. Sada su postali daleko 
pristupačniji i zastupljeniji kod korisnika. I programerima takva situacija odgovara: ne 
moraju baratati još jednim komadom hardvera. Opći dojam IT zajednice je da je 
PhysX dobar koncept, samo okrunjen lošom realizacijom i podrškom. 
 

Za Napon riječi pripremio, Marin Milović, IV. f 
 

Sajam glazbe i multimedija, Interliber, Inova 
 

U razdoblju od 7. do 11. studenog na 
prostorima Zagrebačkog velesajma 
održavao se sajam glazbe i 
multimedije, zajedno sa sajmom 
Interliber te sajmom Inova. Dok je 
Interliber bio već „dobro uhodani“ dio 
sajma, sajam glazbe i multimedije je 
ove godine prvi put gostovao na 
Zagrebačkom velesajmu. Interliber se 
ove godine prostirao na dva  
paviljona, petom i šestom dok se 
sajam glazbe i multimedije smjestio 
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Knjižnica u Karlovcu 

Vrbnički misal

na devetom paviljonu. Sajam Inova, na kojemu je sudjelovala i naša škola, održavao 
se unutar osmog paviljona. Bio je posjećen kao Maksimir svakog prvog svibnja. Inova 
te sajam glazbe i multimedije nisu zabilježili toliku posjećenost, no ljudi je definitivno 
bilo. Na Inovi su zabilježeni i izlagači iz zemalja diljem svijeta, kao što su Sjedinjene 
Američke Države, Ruska federacija, Iran, Slovenija te Velika Britanija i Sjeverna Irska. 
Kako su više manje svi izlagači zadovoljni posjećenošću svojih štandova, ni ne 
sumnjam da će se sve ovo ponoviti i iduće godine. Vidimo se na velesajmu. 
 

Nikola Peruničić, III. d 
 

Mjesec hrvatske knjige 2007. 
15. listopada – 15. studenoga 2007. 
 

Ove je godine manifestacija, Mjesec 
hrvatske knjige, posvećen obilježavanju 
50. godišnjice smrti Marije Jurić Zagorke, 
pa su sva događanja u gradskim 
knjižnicama, diljem Hrvatske, posvećena 
toj našoj književnici i prvoj ženi 
novinarki i izvjestiteljici. Izvještavala je o 
političkim događanjima  iz Sabora, bila je 
dopisnica iz Beča i Budimpešte, aktivno 
sudjelovala u protivljenju mađarizaciji i 
germanizaciji. Premda joj nisu bili skloni 

u to vrijeme čak ni poznati književnici kao što je Šandor Gjalski ipak joj je biskup Josip Juraj 
Strossmayer pomogao da postane članom uredništva, tada vrlo cijenjenog, časopisa «Obzor» i 
da tako objavljuje svoje radove. Dugo je trebalo da se valorizira Zagorkino štivo, a svi 

priznaju da su, na njihov sud, o «ženskom 
književnom slučaju djelovali Ivo Hergešić, Pavao 
Pavličić i nadasve Stanko Lasić koji su važnim 
tekstovima skinuli slojeve nelagode s lica Jurićkinih 
literarnih obožavatelja.» - iz proslova  «Pogled s 
Dolca» Julijane Matanović. Možda je svijest o 
Zagorkinoj vrijednosti najbolje izrazio književnik 
Pavao Pavličić koji u Pismima slavnim ženama kaže: 
«Vi ste uranili u svemu, možda bi tek ovo bilo pravo 
vrijeme za Vas.»  
Nabrojit ćemo  neka Zagorkina najznačajnija djela: 
ciklus «Grička vještica» a iz tog ciklusa : «Tajna 
Krvavog mosta», «Suparnica Marije Terezije», 
«Kontesa Nera», a od ostalih djela «Kći Lotrščaka», 
«Gordana», «Vitez slavonske ravni» itd.  
U  auli Gradske knjižnice, Starčevićev trg 6, 
postavljena je izložba posvećena Mariji Jurić Zagorki 
a autori izložbe su Dubravka Petek i Ismena Meić. 
Izložbu, koja je i označila početak Mjeseca hrvatske 
knjige otvorili su i govorili o Zagorkinom radu prof. 
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Marija Jurić Zagorka 

dr. Krešimir Nemec i mr. sc. Ljiljana Sabljak. Knjižnica «Marija Jurić Zagorka» na Krvavom 
mostu također je priredila veliku izložbu svojoj imenjakinji. 
 «Školska knjiga» je izdala ovim povodom Sabrana djela M.J. Zagorke. Po uzoru na Zagorkin 
rad u suradnji s Interliberom (7.11. – 11.11.) će biti organizirane radionice za mlade novinare, 
koje će se posebno poticati da pišu o knjigama. 
Inače ove godine  se obilježavaju brojne obljetnice o kojima će se govoriti u knjižnicama, bit 
će priređene brojne izložbe, književne večeri ili će se pisati tekstovi u časopisima a to su : 90 

godina rođenja Maka Dizdara, 150 
godina rođenja Ive Vojnovića, 50 
godina smrti Jagode Truhelke,  120 
godina smrti don Mihovila 
Pavlinovića, 550 godina Prvog 
vrbničkog glagoljskog misala, 100 
godina rođenja Astrid Lindgren. 
Svečano otvorenje Mjeseca hrvatske 
knjige bilo je u Karlovcu gdje su 
Ministar kulture mr. sc. Božo 
Biškupić i ministar gospodarstva 
Branko Vukelić otvorili 
najsuvremeniju knjižnicu u 
Hrvatskoj (dograđeni i 

novoopremljeni prostor knjižnice «Ivan Goran Kovačić»). Između ostalog ministar Vukelić je 
rekao «Danas bez znanja, bez knjige, bez stručne literature nema ni jednog segmenta ljudskog 
života «. Svečanom otvorenju nazočio je i predsjednik Matice hrvatske gospodin Igor Zidić. 

Knjižnicu je projektirao arhitekt 
Mladen Vodiček namjenski u te 
svrhe. Godine 1976. prema projektu i 

zakazanim rokovima, dovršena je prva 
faza izgradnje knjižnice. Na žalost, 
drugu se fazu čekalo punih 30 godina. 
«Dodatnih dvije tisuće četvornih 
metara novog prostora uvelike će 
olakšati rad, pružiti korisnicima više 
sadržaja i riješiti problem prostora 
knjižnice za duži niz godina. Sada u 
ovom novom dijelu imamo veliki 
informativno – posudbeni odjel, dvije 
čitaonice dnevnog i tjednog tiska, 
igraonicu za najmlađe, novi dječji 
odjel, glazbeni odjel s pripadajućom 
čitaonicom i mjestom za slušanje i 
pregledanje CD-a i DVD-a., matičnu 
službu i bibliobus. Knjižnica je 
potpuno informatizirana što se najbolje 
vidi u studijskoj čitaonici gdje svako 
mjesto ima svoje računalo . Sada 
napokon i Zavičajna zbirka ima svoj 
prostor. Smještena je na 220 kvadrata, 
a u tom dijelu će u dogledno vrijeme 
biti uređena i spomen soba Stjepana i 

Predstava Ekvinocij na Lokrumu 
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Slavka Mihalića» rekla je Frida Bišćan, ravnateljica karlovačke Gradske knjižnice.  
«Otvaraju se nove knjižnice» je moto ovogodišnjeg Mjeseca hrvatske knjige, jer pored ove u 
Karlovcu otvorit će se Gradska knjižnica i čitaonica u Iloku i Knjižnica i čitaonica u Babinoj 
gredi. I za proslave je vrijeme, u prosincu će se obilježiti 100 godina Gradske knjižnice u 
Zagrebu i tim povodom bit će nekoliko međunarodnih skupova, obilježit će se 60 godina 
knjižnice «Tin Ujević» na Trešnjevci. 

                                                       Anita Brigović, prof.  
 

PREDSTAVLJAMO 
 
Profesorica povijesti umjetnosti, Anita 
Brigović, stalna je suradnica Napona riječi. 
Iako ne predaje povijest umjetnosti profesorica  
stalno nastoji ostati prisutna u svijetu kojemu, 
kako sama kaže, pripada. Redovito prati 
zanimljivosti  iz svijeta povijesti umjetnosti. 
Pomalo se bavi i istraživačkim radom. Svoje 
radove objavljuje u hrvatskim novinama: 
Hrvatsko slovo, tjednik za kulturu, Školskim 
novinama... Svoje radove nedavno je objedinila 
u knjizi «Hrvatsko slovo  u naponu riječi»  
Iz naslova je vidljiva veza i  s «Naponom 
riječi», čije stranice su bogatije upravo 
zahvaljujući profesorici Brigović. Inače 
profesorica je i diplomirana knjižničarka i već 
petnaestak godina uspješno surađuje s 
učenicima i profesorima. 
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UČENICI STVARAJU 
 
More, vjetar i ja 
 
Dok sjedim, slušam vjetar 
Što s juga neumorno puše 
Pozorno slušajući, osjetim  
Treptaj svoje duše 
 

Odnekud, uz glazbu mora, 
Doživljavam ono najljepše... 
To je užitak uz koji bih,  
Zajedno s morem, ostao do zore. 

 
Domagoj Mihelčić, II.b 

 

Nitko ne zna sve, nego svatko zna nešto 
 
Nitko ne zna sve – to je logičan zaključak. Svako  ljudsko biće može učiti. I životinje uče 
kako se prehraniti i opstati. Ljudi također, ali oni uče i više – njihov mozak se razvija. Ljudi 
stvaraju razne izume, ''čuda'' u raznim poljima znanosti. Mnogi znanstvenici: Nikola Tesla, 
Albert Enstein, Isak Njutn, ...su bili ljudi veliki znanstvenici, vrhunski stručnjaci. Možemo i 
tada, sa sigurnošću reći:  ''Nitko ne zna sve''.  
Mislim da je važno da čovjek zna cijeniti tu spoznaju, te cijeniti ljude oko sebe. Svatko ima 
nekog znanja i iskustva, netko više, netko manje. Kao jedinka teže će sami ostvariti svoje 
ciljeve.  
Važno je znati da povezanost i timski rad mogu donijeti velike uspjehe. Važno je stoga znati 
prilagoditi i razumjeti rad s drugim ljudima. U svakoj je obitelji uzrečica: «Nitko ne zna sve, 
nego svatko zna nešto.» Moj otac zna obavljati teže fizičke poslove u kući, održavati auto i 
usmjeravati grupu ljudi u optičkom spajanju u T-comu. Majka zna skuhati, lijepo urediti kuću 
i izrađivati fotografije. Sestra zna plesati i zabavljati nas svojim plesnim nastupima, a ja sam 
tu da pomognem i zablistam svojim komentarima. Mi ne znamo sve, ali svatko zna nešto i to 
nam je dovoljno – dovoljno da smo zadovoljni, ali ne dovoljno da prestanemo učiti i 
nastavimo dalje, u potragu za novim iskustvima. 
 

Hrvoje Kolundžić, 3. F 
 

Nitko sa sigurnošću ne može reći kako sve zna 
 
Danas, u 21. stoljeću, možemo reći kako je znanost uznapredovala. Iz godine u godinu slušamo o 
novim otkrićima iz raznih područja znanosti, npr. iz astrologije, računalnih tehnologija, medicine... 
Gdje god pogledamo bilježi se napredak. Time se bavi mnogo ljudi i svi hoće doprinijeti novim 
otkrićima, ali...  
Znanstvenik koji istražuje neke bolesti kod ljudi, ne može istovremeno znati o proizvodnji automobila. 
Možemo se informirati, ali to nije isto kao kad netko zna skoro sve o tome. Pojedini znanstvenici 
potroše čitav život na izučavanju svemira, umjetnici se bave samo jednom vrstom umjetnosti, netko 
svira, glumi u kazalištu ...Danas imamo na tisuće različitih zanimanja i zvanja, pa se zato može reći 
kako svatko zna nešto. Tako je to u svim područjima ljudske djelatnosti. Zato imamo u školi različite 
predmete i smjerove i za to odgovarajuće profesore iz tih oblasti koji nas uče o onome što smo 
odabrali za budući posao. 
 

Robert Kušec, 3. F  
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Prisjećam se!   
 
Zima. Moje najdraže godišnje doba. Vani je temperatura takva da ni ruska vozila više 
ne žele upaliti, a snijega nigdje. Vani puše južni vjetar. Auti se gegaju u kolonama 
dok udišem topli zrak u pretrpanome tramvaju. 
 
Divim se jednome mladome paru na kraju vagona. Ljube se, sretni su i vide samo 
sebe. Stogodišnje bake komentiraju nemoral današnje mladeži, a klinci se smijulje. 
Prisjećam se, kako mi je nekada bilo lijepo. Oh, da! Kako je lijepo bilo biti zaljubljen. 
Uistinu, kad pogledam natrag u vrijeme, vidim da kad sam bio zaljubljen nisam mario 
ni za što, osim za jednu osobu. Svaki dan je bio odličan, bez obzira na ostale 
okolnosti. No, onda je ta zaljubljenost prerasla u ljubav te su mi se sve pogreške i 
gluposti pojavile pred očima. Uši su krivo shvaćale isprike i sve je tonulo, sav moj 
svijet... I to je, s vremenom, prošlo. Ta se ljubav prikrila u meni i nije me više svakim 
danom podsjećala na te nemile događaje. 
 
Odjednom u moj život vratila se Ona. Ista ta ljubav, koja se skrivala dugo vremena, 
probudila se i vratila jača no ikad. Ono najbolje iz zaljubljenosti i ljubavi živjelo je u 
meni. Svaki novi dan sam iščekivao s nevjerojatnim oduševljenjem. Da bi sve to 
nestalo jednim nestajanjem na pješačkom prijelazu, na toj bijeloj zebri, bijeloj kao i 
snijeg koji je upravo počeo padati... 
 

Nikola Peruničić, III. D 
 

Šum potoka je poput pjesme 
     
Moj dom je utočište lasta, oko njega se sve zeleni, šume  šušte kao da zovu upomoć! Trava 
sjaji, drveće mi nježno pjeva, krasi svojom ljepotom. Opojni miris cvijeća širi se kao plin, bilo 
kada, bilo gdje... 
    Voćke daruju prekrasne plodove, svake godine. koja nema početak ni kraj, let leptira u ljeto 
je poput čarobnog plesa... Iza moga doma nalazi se ogroman, prekrasan vrt koji privlači 
poglede. Prepun je povrća za koje se moja baka, s mnogo ljubavi, brine. Meni su ipak najdraži 
oni maleni žuti cvjetovi oko vrta. Tako su mali i skromni, ali tako lijepi i posebni.  
     Ima još toliko toga lijepog u prirodi, ali ne mogu se sve čari prenijeti na ovaj mali papir 
koji je isto tako dio naše prelijepe i čarobne prirode. 

Ivan Burić, II. d 
 

Ilica u kišno popodne 
 
Ilica u kišno popodne. Hodajući u svome crnom kišnom kaputu gledam odraz izloga u 
vratima tramvaja. Rijeka ljudi ulazi i izlazi na tramvajskim stanicama. Nitko me ne 
prepoznaje, što je ugodna promjena. Život opet teče nizvodno. Prije desetak godina 
zapao sam u vječnu apatiju koju ni sva sila psihologa nije uspjela ublažiti, a kamo li 
je u potpunosti ukloniti. Zahvaljujući toj apatiji krenulo mi je pisanje poezije i 
sviranje. No, život relativno poznatog pjesnika i muzičara me nije zanimao. Prije  
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tjedan dana sam izbačen iz benda. Kažu, previše ljudi dolazi slušati samo mene, a oni 
ne žele biti prateći elementi. 
Kiša ne prestaje padati. Kapi polako klize niz izloge dućana dizajnerskom odjećom. 
Prilazi mi neka cura, obožavateljica, kaže. Više manje standardna priča; želi 
autogram, kako sam počeo s pisanjem i sviranjem, bi li se htio naći s njom na kavi... 
Uljudno odbijam poziv na druženje. Otkad sam postao gospodin - tajnoviti, svi se 
zanimaju za mene. Novinske kuće su išle tako daleko da su i novinarke slali da me 
zavedu i otkriju fragmente moje prošlosti. Nastavljam svoju šetnju prema 
Mažurancu*.   
Kazalište i dalje motri okolne ulice svojom vječno žuto bojom. Pali se javna rasvjeta. 
Kao što se palila i one večeri kada mi je Ona umrla na rukama... 
 

  Nikola Peruničić III. D 
 

Priroda je slobodna i neopisivo lijepa  
 

    Ponekad tražimo nešto što bi nas inspiriralo, nešto što bi nas nadahnulo, probudilo našu 
maštu, otvorilo vrata našoj maloj dječjoj strani, što se krije još u nama. Ponekad te stvari 
tražimo na krivim mjestima i ponekad na krivi način pokušavamo probuditi naše osjećaje. 
    Pjesnici, osobe kojima je dovoljna samo jedna riječ, samo jedna slika da to pretvore u djelo, 
u čaroliju riječi. Pjesnici su osobe kojima je probuđena mašta, osobe kojima su neprestano 
otvorena vrata. Oni su osobe kojima je dovoljno i ono malo da stvore nešto veliko. 
    Priroda. Da, priroda je njihovo nadahnuće -  i to vrlo često. A kako i ne bi? Svojom 
čarolijom, mirisima, promjenjivošću i kratkotrajnim sjajem potiče te da riječima izraziš 
njezine čari i ljepote. Od prekrasnog zelenila, šuma, neuglednih cvjetova i kraljevskih ruža, od 
neuobičajenih životinja, plesa leptira, krila ptica do zvukova slobode, osjećaja sreće, mirisa 
svježine i tek probuđene ljepotice.  
Priroda se mijenja iz dana u dan. Ona je svaki dan posebnija, svaki dan odijeva svoje novo 
ruho. I priroda, svaki dan nadahnjuje svoju djecu, pjesnike. Nadahnuti njezinom ljepotom oni 
stvaraju svoj san, pišu svoj život. Njezinu ljepotu kopiraju na papir, ali to nije moguće u 
potpunosti jer,. Ipak, pjesnici riječima približe njezin duh, stvaraju osjećaj ugode i mira. 
Pjesnici svojim pjesmama uzbuđuju naše srce, a priroda svojim čarom nadahnjuje naše 
pjesnike. 

Tomislav Konosić, II. d 
 
 

Donkihotizam suvremenog doba 
 

Živim u glavnom gradu Hrvatske, gradu Zagrebu. Zagreb je dosta velik grad,moderan i 
veoma raznolik. No raznoliko i veliko je i nešto drugo osim ljepote ovoga grada. Nasilje je 
velik pojam, koji ne bi trebao postojati  baš nigdje. Nasilje je ono protiv čega se ja borim i 
pokušavam smanjiti. 
 
Svaki dan u mom kvartu dogodi se nešto loše, a ja mogu samo promatrati. Ja sam nisam 
dovoljan da učinim veliku promjenu, da zaustavim sve loše stvari. No promjenu nabolje, bilo 
kakva ona bila mogu učiniti. Možda to neće utjecati na sve nasilje koje se događa, ali ako se 
netko osim mene založi za pravdu i dobrotu, zajedno možemo puno toga! U svojim romanima 
Don Quijote se bori na sve načine protiv vjetrenjača koje predstavljaju zlobu. Tako bi smo 
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trebali, bili stari ili mladi, cure ili dečki. Svom snagom protiv nasilja i svega što je loše. prije 
toga trebali bismo sebe promijeniti. Sve svoje loše i ružne navike zamijeniti dobrim djelima. 
Jednom kada to napravimo, naša borba protiv lošeg neće biti tako uzaludna i neprimjetna. Jer 
nitko se ne rađa kao zvijezda, to trebamo izgraditi. 
 
Ja vjerujem u Don Quijoteovu upornost i snagu vjere. On je započeo tu bitku protiv divova, a 
na nama je da je nastavimo. Pobijedimo u svome kvartu, i drugi kvartovi će uslijediti. Zatim 
Zagreb i drugi dijelovi. Onda i Hrvatska. Dalje zamislite sami. Neka se svatko žrtvuje samo 
malo, polovina žrtve koliko je Don Quijote napravio i bit  će ugodnih promjena tamo gdje vi 
to želite. 
 

Ante Čulo, 2. d 
 

Hram kulture u suvremenom svijetu 
 
Škola je oduvijek „Hram kulture“ To joj ime pristaje. Dok nije bilo ni radija ni televizije  
škola je među ljudima širila kulturu. Na učiteljima i profesorima je bilo da  svojim učenicima 
približe svijet kazališta, pjesništva, glazbe i drugih umjetnosti. Škola je ranije bila vrlo 
ugledna ustanova. 
Danas je stanje znatno drukčije. Danas je vrijeme u kojemu se razvija novo društvo, novi 
pogledi na svijet. Učenik do informacija dolazi samostalno: uz televiziju i radio, tu su nove, 
internetske tehnologije. Na prvi pogled, škola gubi svoj smisao. Nasreću, samo na prvi 
pogled. Škola je postala još traženija, zahtjevnija.  Zadatak joj je da, uz dobro pripremljene 
učitelje i profesore na pravi način usmjerava svoje učenike: zajedno obrađuju različite 
materijale i biraju ono najkorisnije.  
Pojam kulture djeci treba približavati već u ranom djetinjstvu. Mediji su nemilosrdni. Nude 
sve. U tom slučaju škola je, na neki način, posrednik. Priviknuti djecu na praćenje kulturnih 
događanja jako je bitno. Kad odrastu, dogodi se da su im kazališne predstave  nešto sasvim 
„bezveze“, ismijavaju se djeci koja u svemu tome uživaju. 
Škola je ta koja bi svoje učenike morala stalno usmjeravati.  
Činjenica je da škola nije jedini izvor informacija, ali je jednako tako činjenica da bi mogla 
biti odlučujući čimbenik.  
Bude li se sustavno radilo škola će i dalje biti vrlo moćan i „Hram kulture „ i „Hram znanja“ 
Siguran sam da ona to može. Na kraju krajeva, mi smo ta škola, na nama je budućnost. 
Nadam se da će to i u budućnosti ostati. 
 

Tomislav Seražin, IV. c. 
 

BREAKDANCE – ZLATNA MEDALJA 
 
Breakdance, također poznat i kao breaking, b-girling ili b-boyin je ulični plesni stil koji se 
razvio kao dio hip hop pokreta koji je osmišljen među afričko-američkim stanovništvom u 
južnom Bronxu (South Bronx), u New York-u. 
 
Podrijetlo je poprilično zanimljivo. Prema nekim špekulacijama breakdance je nastao u getu. 
Jedna ''banda'' je bila glavna u nekoj gradskoj četvrti i breakdacne je bio njihov način 
rješavanja nesuglasja. Jedna banda bi izazvala drugu na battle (način odmjeravanja stila, 
snaga i vještina u breakdance-u) i time bi, mirnim načinom, odredili tko je ''glavni'' na ulici.  
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Originalna glazba za breakdance bila je jazz, soul, funk, 
disco i R&B. To je uglavnom glazba sedamdesetih i 
osamdesetih godina dvadesetog stoljeća. Kasnije je 
jedan dj s imenom Kool Dj Herc spojio sve te vrste 
glazbe s houseom i dao tom konceptu ime breakbeat. 
Iako je to nekakva primarna glazba za breakdance 
čovjek može plesati uz bilo koju vrstu glazbe koja ga 
potiče na ples i nema nekakvih granica u vezi s 
odabirom glazbe. 
Kao što, na primjer ja, plešem na metal. 
Break dance nije lako plesati, ima mnogo ozljeda, ali ja 
za sada nisam imao još niti jednu. Ljudi misle kako je 
to lagano:,,Ma to samo staneš na glavu i zavrtiš se˝. No 
nije to samo tako, kod svake figure koja se vježba treba 
čvrsto početi s voljom, ne smijete biti opušteni, jer ako 
ste malo opustili vrat, leđa, nogu, ruku padate. Ja sam 
se breakdanceom počeo baviti prije dvije godine. 
Sviđale su mi se te vratolomije i činilo mi se laganim. Kad sam došao na prvi trening, umorio 

sam se kao da sam pretrčao 120 km. Izdržao 
sam jer sam to htio. Poznajem mnoge 
prijatelje koji su odustali već nakon tjedan 
dana jer im nije ništa uspijevalo, pa što, nije 
niti meni, a gle me sada. Svojim naporom i 
trudom koji sam uložio u sve te treninge 
isplatilo se da budem 4. na europskom i 3. na 
svjetskom. Ne smijem zaboraviti da smo kao 
BREAK TIM ove godine i 2006.godine bili 
prvi u svijetu. U Break timu su sudjelovali: 
Luka Anaković, Davor Raić, Leon Lukinić, 
Dean-Luka Šujica, Agim Krasniqi i 

ja.Vježbali smo koreografiju 2 mjeseca prije 
svjetskog prvenstva i, naravno. bili smo prvi.  
Breakdance je nešto posebno, kada nešto 
naučite novo, ispuni vas nekakva sreća, puca 
vas adrenalin, sretni ste kao i ja kada ispravim 
matematiku, i to vas potiče da još više učite 
nove figure. Ozljede u breakdancu nisu tako 
česte. Ozljeda će biti ako se prije treninga ne 
razgibate i istegnete, ako to ne napravite može 
se desiti da istegnete prepone ili da 
puknu(bolno), odu vam zglobovi, bolovi u 
leđima, iščašenje ramena itd. 
 
Ako želite plesati breakdance, morate imati volju, i sada brzo potražite breakdance klub u 
svojoj blizini, učlanite se i - možda se sretnemo na natjecanjima. 
 

Dino Perenski, 1. d 
 

To sam ja na dodjeli za treće mjesto 
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GLAZBA   KAO  UMJETNOST 
 
Glazba je moja glavna slobodna aktivnost. Zavolio sam je od trenutka kad sam osjetio 
prve taktove. Pomalo, istina stidljivo, pokušavao bih tu i tamo i ja nešto zasvirati. Bojao 
sam se misleći da ću odustati na samom početku. Kako je vrijeme prolazilo moja veza s 
glazbom postajala je sve jača. Ma, nisam ja postao veliki glazbenik, ali svejedno, ne dam 
se. Kad bih i morao ne bih mogao odustati, to je sastavni dio mog života. Glazbi danas 
treba posvetiti veći dio slobodnog vremena. Zahtjeva strpljenje, vježbanje, razna odricanja 
i iznad svega ljubav. Glavni dio u glazbi jest volja. Ona  nas drži da budemo u kondiciji. 
Ako nema volje u glazbi ne možemo uspjeti. Kao mali dječak krenuo sam na pjevanje, te 
sam brzo odustao i krenuo u Glazbenu školu "Ivana Zajca" za sviranje harmonike. Tu sam 
se školovao 6 godina i doživio niz uspona i padova. 

U glazbenoj sam se školi 
odlučio za harmoniku. 
Posjećujući razne zabave, 
najčešće s obitelji, vidio sam 
ljude koji sviranju taj 
instrument s, meni 
čudnovatom melodijom. Ne 
znam ovo «čudnovatom» 
objasniti. Jednostavno, to je 
presudilo mom izboru. Danas 
se, naravno,  ne kajem jer me 
to usrećilo. Na početku se to 
činilo teško, meni nesavladivo, 
prezahtjevno... U svemu 
postoji ono zagonetno «ali» I 

kod mene se pojavilo. Uporno sam nastavio dalje. Što sam više svirao osjećao sam pomak 
- svaki dan sam sve više učio i sazrijevao u glazbenom smislu. Danas, nakon 8 godina 
sviranja,  
pronašao sam bend u koji sam se uklopio i već 2 godine sviram. Sviranje mi predstavlja 
zadovoljstvo. Ja uživam svirajući na raznim proslavama: krštenjima, prvim pričestima, 
krizmama, svadbama i ostalim privatnim zabavama. Dok se još školujem teško mi je 
uskladiti sviranje, ali uspjevam. Tijekom tjedna idem u školu, a vikendom vježbam 
sviranje. To mi nekad predstavlja opterećenje, ali  to prebrodim i nastavljam dalje. U 
budućnosti se vidim u glazbi i ne namjeravam to prekinuti. Glazba mi predstavlja 
zadovoljstvo i užitak te nastojim se poboljšavati i učiti. Važnije od svega je, ne izgubiti 
volju. Volim svirati. To me oplemenjuje, nadahnjuje, ispunjava... 
  

Ivica Franjković 3.E. 
 

Ljepote Lijepe naše 
 
Rijeka Sava, jedna je od tri najdulje rijeke u Hrvatskoj. Sa svojih  940 km zaslužuje 
posebno poštovanje. Svojom duljinom izaziva i strah i divljenje. Neobična je i zato što 
je ljudi iz mnogih zemalja, onih susjednih, pa i udaljenijih, doživljavaju kao svoju 
rijeku. Ona, zapravo i nije samostalna. Kao da joj imponira način na koji je nastala: 
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nastaje spajanjem Save Dolinke, izvire u dolini između Triglava i slovensko-austrijske 
granice kod Kranjske Gore, i Save Bohinjke (nastaje izlijevanjem iz jezera Bohinja 
kod mjesta Ribčev Laz) u blizini Lancova u Sloveniji, a utječe u Dunav u Beogradu. 
Sava je spona između niza susjednih zemalja. Doživljavamo je kao misionarku mira.  
Jednim dijelom čini riječnu granicu između Republike Hrvatske i Bosne i Hercegovine 
i potom između Bosne i Hercegovine i Srbije.  

Zahvaljujući svojim pritokama kao što su: 
Krka, Sutla, Kupa, Orljava, Una, Vrbas, 
Bosna, Bosut, Drina, Kolubara Sava postaje 
gorda, ponosna. Moćna je ta neobična rijeka. 
Od Siska je i plovna. Stoljećima je suradnica 
ljudima što su upravo zahvaljujući njenoj 
snazi uspjeli, iako teško, preživljavati. 
Nagledala se Sava brodova što su nekad 
pustošili slavonske šume, donoseći sreću 
tamo nekim drugim, ne baš uvijek 
dobronamjernim ljudima. No, to je već 
povijest.  
Iako je moćna, čovjek ju je nadvladao. 
Razvojem industrije i gomilanjem otpadnih 
voda naša ljepotice nije pitka. Unatoč toj 
činjenici ribiči na njenim obalama redovito 

pecaju. Pratimo li je dalje uočit ćemo da je Sava usporediva s najuspješnijim 
slikarima: Svojim tokom oblikuje velik dio južnog pojasa nizinske Hrvatske. Ona 
obilježava taj krajolik od granice sa Slovenijom do utoka u Dunav. Njezina je 
gospodarska važnost velika, a ekološka i biološka neprocjenjiva. U te dijelove 
savskog porječja spada PP Lonjsko polje koje je, kao močvarno područje, pod 
izravnim utjecajem rijeke Save. Zbog te i niza drugih njenih osobina Sava je mnogim 
pjesnicima nadahnuće. Svojim pritocima oblikuje krajolik savske nizine. Nerijetko 
njena grandioznost izaziva i poštovanje i strahopoštovanje Kao nizinska rijeka bogata 
je vodom, nosi sa sobom velike količine raznog materijala i stvara debele naslage na 
mnogim mjestima svog toka. Dolaskom proljeća otapa se velika količina snijega u 
Julijskim Alpama što pridonosi porastu njezina vodostaja. Tada Sava, u nizinskom 
području, gdje počinje s meandriranjem, ne može primiti tako veliku količinu vode 
koja onda odlazi u pritoke gdje se izlijeva iz korita. To se ponavlja u proljeće i ujesen 
kada pojačano kišno razdoblje utječe na porast vodostaja Save i njenih pritoka koje 
tada na ušću teku u suprotnom smjeru. Velike površine dolaze pod vodu koja se 
zadržava 30 do 100 dana godišnje. Krajem ljeta, ostajemo zatečeni, zadivljeni, 
začuđeni...Sve to ogromno prostranstvo postaje -  potpuno suho. Lonjsko polje u 
ovim uvjetima predstavlja prirodni regulator savske vode – kada Sava nabuja višak 
vode plavi njenu lijevu obalu  te sve izgleda kao golemo jezero s otocima poplavljenih 
šuma.  
To je samo fragment o našoj neobičnoj ljepotici. Svi bi spomenuti detalji, a i oni koje 
nismo spomenuli, trebali utjecati na svijest svih koji žive i onih koji će u kasnijim 
naraštajima dolaziti. Trebali bismo svi zajedno voditi računa da svojim savjesnim 
postupcima činimo sve da nam ljepotica bude trajno lijepa, zanosna, gorda... 
 

Zoran Dukić, III. E 
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NAŠI NADARENI ŠPORTAŠI 
 

Mislav Blagus 
 
Sport je od samih početaka u našoj školi zauzimao značajno mjesto. Razlozi za takvo stanje 
zasigurno su učenici koji, pored ljubavi za elektrotehniku vole i sportske aktivnosti. Zanimalo 
nas je, čime se to naši učenici najradije bave. Odgovor je očekivan: Zastupljeni su gotovo svi 
sportovi. Ne zaostaju ni rezultati. Dosad smo u svakom broju našeg lista predstavljali po 
jednog talentiranog sportaša. U ovom broju nam se, svojim entuzijazmom, a i rezultatima, 
nametnuo Mislav Blagus.  
Bavi se hokejom na ledu dulje od deset godina. Pratili smo i njegove rezultate u školi: učenje 
vladanje: Jednostavno smo ostali iznenađeni njegovom ozbiljnom pristupu. Kao učenik 
postiže solidne rezultate, a svojim uljudnim ponašanjem uzor je svojim kolegama u razredu.  
Najbolje da Mislav sam kaže nekoliko rečenica o sebi i svojim sportskim aktivnostima    
 
Treniram hokej na ledu odmalena. Moj prvi trening bio je isti dan kada sam krenuo i u prvi 
razred. Zavolio sam taj sport jer moj bratić isto 
trenira hokej. Gledajući njega i ja sam poželio 
pokušati. Tako naporno treniram već deset godina i 
postao sam  jedan od najboljih hokejaša svog 

godišta u Hrvatskoj. S klubom i reprezentacijom 
proputovao sam gotovo cijelu Europu, a prošle 
godine posjetio sam Ameriku. Svakim putovanjem 
steknem nove prijatelje, što je još jedna lijepa strana 
sporta. Treninge i školu mogu dobro uskladiti, imam dovoljno vremena i za učenje. Jedino mi 
je teško kada putujem na više dana za vrijeme škole, te moram izostati. Zahvaljujući 
razumijevanju moje razrednice, profesorice, Tee Sivec, ravnatelja škole te svih profesora, 
osjećam posebno zadovoljstvo u svemu što radim. Nadam se da ću i dalje raditi i učiti i tako 
opravdati povjerenje svih. Ne želim zaboraviti ni svoje roditelje bez čije moralne i materijalne 
potpore ne bi bilo baš sve ovako dobro. Nikad nisam pomišljao da se prestanem baviti 
hokejom. Hokej ću trenirati dok god budem mogao, a jedna od želja mi je da Hrvatska uđe u 
Svjetsku skupinu.  

 
Mislav Blagus, II. b 
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Biti i ostati profesor 
  
Biti profesor veliki je izazov. Ostati,  izazov je još veći.  
Na početku ovoga teksta čovjek jednostavno osjeća potrebu reći nešto slično.  
Zašto? 
Razlog je jednostavan:  
Posao kojim se profesor bavi od samog svog početka postaje i zanimljiv i zahtjevan. 
Zanimljiv jer nas vječito vuče naprijed, nečemu čemu ne možemo odoljeti. Nije to 
plaća, ne bojte se. Vuče nas nekakav vječiti motiv da postanemo sve više dio onih 
bistrih glava koje privlače svojom radoznalošću. Ne, ne pretjerujem, rekli bi kolege 
koje su cijeli svoj radni vijek posvetili tom svom čudnom zanatu. Ovo se odnosi 
sigurno na sve njih, a trenutno mislim na kolege Ivana Čavlovića, profesora 
matematike i kolegu Želimira Kozlinu, profesora elektrotehnike. Obojica su doživjeli 
kraj radnoga vijeka nekako posebno, spontano, s osmijehom. Bez obzira na sve 
teškoće koje su sastavni dio ovoga posla i Ivan i Želimir ističu kako im je zadovoljstvo 
pogledati unatrag, u sve one sate koji su prošli,u sve one godine što prohujaše, a, 
posebno se s radošću prisjećaju svih onih zbog kojih se odlučiše na taj, neobični put, 
na učenike. Zanimljivo, i jedan i drugi kažu: svi su sjajni. Sjajno je, nakon nekoliko 
godina sresti svog bivšeg učenika. Radost i sjeta zaiskre u isto vrijeme. Svi dani prošli 
pretvaraju se u čistu poeziju.  
Svi mi, njihove kolege ostadosmo zatečeni na jednom nastavničkom vijeću. Tog dana 
je upriličen svečani ispraćaj. Čudne li riječi?  Zapravo je, po svemu, taj ispraćaj sličio 
na glamurozan svadbeni ručak. Sve je bilo kreativno priređeno: jelo, piće, kolači... Sve 
je sličilo nekoj velikoj promociji. To i je prava promocija jednog životnog perioda koji 

se ne smije zaboraviti. I, kada smo svi, s vidnim iznenađenjem, pratili što se tu događa, 
odnekud se pojavi osoba, žena koju su samo neki poznavali i cijeloj svečanosti podari 
posebnu uzvišenost. Bila je to gospođa Vesna Čavlović, supruga našeg kolege Ivana 
Čavlovića, pjesnikinja. Govorila je pjesmu koju je sama napisala, očito s velikom 
ljubavlju prema životnom suputniku, a i prema svemu čarobnom što naš posao u sebi 
nosi. S velikim zadovoljstvom donosimo pjesmu u cijelosti:  
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Ti misliš 
 
Ti misliš da sam snažno stablo. 
a ja sam samo njegova sjena 
kada sunce zađe nje više nema. 
 
Ti misliš da sam snažni val 
Što stijene ruši, 
a ja sam zapravo od vala pjena, 
kad val ode,  pjene više nema. 
 
Ti misliš da sam poput stijene 
Jer ne vidiš pukotine njene, 
A ja sam samo mali kamen, 
Na koji, ako ne paziš 
Lako staneš. 
 
Ili misliš da sam vatra 
I da snažno gorim, 
A ja sam samo mali plamen. 
Ne gasi ga, ja te molim! 
 
Čini Ti se da sam brdo 
Što pred tobom stoji, 

Priđi mu, il' se popni gore, 
Bit će pod nogama tvojim. 
 
Zato, gledaj samo dobra djela, 
A ne i mane moje, 
Sjeti se, ja nisam snažni val 
Već njegova pjena, 
Koje za Čas nema. 
 
Ako i vidiš nešto loše, 
A nije važno – ne reci ništa, 
Već ljubav pokaži 
I tako me osnaži, 
Sjeti se, ja nisam stijena,  
Već mali kamen, 
Ako nesmotreno nešto kažeš,  
To je kao da na mene staneš. 
 
Tvoja ljubav 
Kao sunce mi je važna, 
Jer, kad sunce ode 
Nestaje sjene, 
Tako, bez ljubavi tvoje 
Nema ni mene!  

 
 
Što reći nakon svega ovoga. Svakako je zadivljujuća ljepota koja čovjeka kroz život nosi. 
Izgovoreni stihovi snaga su koja nam pruža zadovoljstvo radeći posao koji vječito zrači 
ljubavlju i plemenitošću, a to je jače od svih ovozemaljskih plaća. 
 

Maturalno putovanje u  kolijevku civilizacije, Grčku 
 

Maturalno putovanje postalo je prava pošast 
za sve 

maturante 
koji  žele 

doživjeti,  
proslaviti 
završetak 

svog 
najljepšeg 

životnog dijela puta. Mnogi u onom dobro 
nam poznatom sloganu: „Od kolijevke pa do 
groba najljepše je đačko doba“ vrhunac 
doživljavaju upravo na maturalnom 

putovanjima. Žalosti činjenica da je nekima maturalno putovanje rezervirano za raskalašeno 
ponašanje, a koje je prepoznatljivo u opijanju i drugim nepoželjnim načinima ponašanja. 
  

Atena

Zeusov hram - Atena
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amfiteatar-delfi 

Delfi 

Svakako treba obratiti pozornost na dio u rečenici gdje se ističe riječ NEKIMA.  
Mi smo putovali u Grčku. Svima nam je poznat pojam Antička Grčka, grčka kultura, 
književnost, umjetnost uopće.  Grčka nam je postala nešto posebno tek kad smo zavirili u taj, 

dotad za nas tajanstveni svijet kulture u pravom smislu riječi. Svakako je najbolje, čitateljima 
Napona riječi pokazati dio iz tog, doista zanimljivoga svijeta neprolaznih vrijednosti.  
 

Pripremio Valentin Novak Stanko, IVb. 
 

NEKRŠĆANSKO BLJEŠTAVILO BOŽIĆA 
 
Ovih adventskih dana, mnogi, naveliko misle na Božić. Pripremaju se pokloni, pišu 
čestitke, a misli se i na obilate obiteljske trpeze. Za božićne blagdane mora biti svega 
u izobilju. Naravno, svaki će naš dom biti u sjaju i blještavilu okićenih borova. I 
izvanjski će prostori biti prepuni svjetlećih, božićnih poruka.  
Svi se pripremaju, svi slave, svi darove primaju ili druge darivaju, baš onako kao što 
to treba i biti. Naizgled. I djeca pucnjavom petardi, na svoj način,  pridonose takvoj 
pripremi kršćanskog blagdana Božića. Možda bismo se, konačno, mogli zamisliti nad 
tom činjenicom.   
Uz Uskrs, Božić je najveći kršćanski blagdan. Za mnoge, po obilju i blještavilu, 
možda i najveći blagdan. 
S pravom se stoga pitamo, je li to uistinu Božić po ukusu Boga? S pravom se pitamo, 
koliko je takav Božić u kršćanskom duhu?  
Što se krije iza takve proslave Božića?  
Gdje je nestala ona stvarna kršćanska priprava za blagdan rođenja Isusa Krista? 

manastir 

Mikena
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Vratimo li se onom izvornom događaju, vidjet ćemo da je smisao proslave Božića 
najmanje sjaj i blještavilo.  
Izvorno, proslava ovog blagdana jest proslaviti rođenje Boga, tj. Sina Božjega koji 
postaje čovjekom zbog grijeha naših. Stotinama godina proroci najavljivaše Njegov 
dolazak. I konačno, u vrijeme posljednjeg proroka, Ivana Krstitelja, ispuniše se 
proročanstva. Bog izabire, između mnogih, najponizniju i skromnu djevojku Mariju, 
Josipovu zaručnicu, po kojoj se odlučio roditi. Začet po Duhu Božjem, Sin Božji dolazi 
u miru, tiho bez buke i pucnjave, rodivši se u štalici (pećini), daleko od toplog 
obiteljskog ozračja. To dijete Božje, mali Bog (Božić), skromno je živio, propovijedao 
Radosnu vijest koju je donio i najavio borbu protiv zla i grijeha ovoga svijeta.  
Bog postade čovjekom radi nas i grijeha naših. Njegovo rođenje je najljepše što se 
čovjeku moglo dogoditi. Stoga, od samih početaka kršćanstva, kršćani skromno 
obilježavaju taj događaj. Upravo onako kako je to i On želio. Kroz četiri tjedna 
Došašća, kršćani se pripremaju molitvom i odricanjem za događaj rođenja Sina 
Božjega. Da bi kršćanski blagdan Božić bio potpun i dostojno obilježen, kršćani se 
sakramentom ispovjedi čiste od svih grijeha. 

Sama proslava blagdana odvija se u 
obiteljskom ozračju, u obiteljskom zajedništvu, 
u miru i ljubavi sa svim ljudima dobre volje. 
Pjesmom, bez pucnjave, kršćani slave 
povijesni događaj. 
Crkve su ispunjene kao nikada prije.  
Nažalost, kod mnogih kršćana i kršćanskih 
obitelji ovakva proslava Božića kao da je 
nestala. Ovaj veliki kršćanski blagdan sve više 
se nekršćanski slavi. Izvanjsko slavljenje 
postalo je važnije od onog nutarnjeg 
proslavljanja. To uvelike zabrinjava, ne samo 
mene, nego i sve iskrene kršćane, vjernike. 
Dakako, to zabrinjava sve iskrene ljude, bez 

obzira jesu li vjernici ili ne. Dok mnogi jedva preživljavaju, drugi se uvelike razbacuju i 
stvaraju krivu sliku Božića.  
Sve više je među nama, nažalost, prisutno nekršćansko slavljenje Božića. 
Pa ipak, nadajmo se da ćemo ovaj Božić proslaviti kao iskreni kršćani, u miru i 
ljubavi, u skromnosti bez pretjeranog sjaja i blještavila.  
Neka Vam je, dragi čitatelji Napona riječi, dragi učenici i drage kolege čestit Božić i 
blagoslovljena Nova 2008. godina, 
To vam od srca želi vaš vjeroučitelj: 
                                               

Ivan Banožić 
 
 

MUDROSTI 
 
PRONAĐI  ŽIVOTNI  CILJ  U  SVAKOM  SVOM  KORAKU. 
 

       /Ralph Waldo Emerson/ 
 



 30

USPJEH TI DAJE MNOGO TOGA, ALI NE I ONU UNUTARNJU VELIČANSTVENOST 
KOJU TI MOŽE DONIJETI SAMO LJUBAV. 
       /Samuel  Goldwyn/ 
 
Sreća i tuga su blizanci, pustite ih da prođu kao oblaci. 
       /Yogaswami/ 
 
ŽIVOT  TREBA  OKRUŽITI  UTVRDAMA  BROJNIH  PRIJATELJSTAVA... 
       /Sydney  Smith/ 
 
Živi smireno sa svime što se dogodi i pusti neka ti um bude slobodan. Ostani usredotočen kroz 
prihvaćanje. To je osnovno.  /Chuang Tse/ 
 
MOJ IZAZOV NIJE BIO DA UČINIM NEŠTO NEMOGUĆE – VEĆ NAUČITI ŽIVJETI S 
ONIME ŠTO JE MOGUĆE.  /Sue Bender/ 
 
Čini ono što možeš, uz pomoć onoga čime raspolažeš, ondje gdje se nalaziš. 
       /Theodore Roosevelt/ 
 
ONDJE  GDJE  POSTOJI  VELIKA  LJUBAV, TU  UVIJEK  IMA  ČUDA. 
       /Willa  Cather/ 
 
"Sutra" je nešto najvažnije u životu... Dolazi nam u ponoć, sasvim nedirnuto. Prekrasno je 
kad tako stigne i preda nam se u ruke. Nadajući se da smo nešto naučili od "jučer". 
   /John Wayne/ 
 
NE RAZMIŠLJAM O SVEMU OVOME UŽASU, NEGO O LJEPOTI KOJA I DALJE 
PREOSTAJE.    /Anne Frank/ 
 
Svi smo u nekom glibu, samo što neki od nas gledaju u zvijezde. 
       /Oscar Wilde/ 
 
NJEGUJ U SRCU ZELENO STABLO PA ĆE MOŽDA NA NJEGA SLIJETATI RASPJEVANE 
PTICE.    KINESKA POSLOVICA 
 
Svake se sekunde možeš ponovo roditi. Svakog trenutka možeš početi ispočetka. To je pitanje 
izbora. Tvog izbora. /Clearwater/ 
 
HRABROST TI NE TREBA U TRENUTKU KAD DOŽIVIŠ UDARAC, VEĆ ZA ONAJ 
DUGOTRAJAN, MUKOTRPAN USPON, POVRATAK U PRISEBNOST, VJERU I 
SIGURNOST.  /Anne Morrow Lindbergh/ 
 
Život je uglavnom pjena prepuna mjehurića. Dva su čvrsta oslonca poput stijena: dobrota u 
tuđoj nevolji, hrabrost u vlastitoj. 
       /Adam Lindsay Gordon/ 
 
 
Svatko je od nas doživio poraz mnogo puta – ali ako prihvatimo poraz s vedrinom, i ako iz 
njega učimo pa pokušamo drukčije – pronaći ćemo zadovoljstvo.    
  /Rosanne Ambrose - Brown/ 
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TO ŠTO TI BRIGE POPUT PTICA PROLIJEĆU IZNAD GLAVE, TO NE MOŽEŠ 
PROMIJENITI. ALI TO ŠTO GRADE GNIJEZDA U TVOJOJ KOSI, TO MOŽEŠ 
SPRIJEČITI.    KINESKA  POSLOVICA 
 
Budi ona promjena koju želiš vidjeti u svijetu. 
       /Mahatma Gandhi/ 
 
Onaj tko se mnogo premišlja prije negoli učini neki korak provest će cijeli život na jednoj 
nozi.     KINESKA  POSLOVICA 
 
MUDROST MOGU POSJEDOVATI ONI PODUZETNI LJUDI, ALI KAO DA JE SKLONIJA 
ONIMA KOJI VODE NAJJEDNOSTAVNIJI ŽIVOT. 
       /Pam Brown/ 
 
Naša uzvišenost nije u tome da nikad ne posrnemo, već u tome da nakon svakog pada 
ustanemo.    /Konfucije/ 
 
U DUBOKOJ SAM ZIMI NAPOSLJETKU SHVATIO DA U MENI POČIVA NEPOBJEDIVO 
LJETO.    /Albert Camus/ 
 
Nježnost i dobrota nisu znaci slabosti i beznađa, već izrazi snage i odlučnosti. 
       /Kahlil Gibran/ 
 
UNATOČ SVIM DUGIM PUTOVANJIMA, SREĆU UVIJEK NAĐEMO U BLISKOM 
OKRUŽENJU I U ONOME ŠTO NAM JE NADOHVAT RUKE. 
       /Bulwer/ 
 
Sreća je kad je usklađeno ono što misliš, ono što govoriš i ono što radiš. 
       /Mahatma Gandhi/ 
 
Trenutak ljubavi može ovaj svijet načiniti savršenim. I hoće. 
       /Sri Chinmoy/ 
 
SVE  ĆE  BITI  DOBRO, I  SVI  BIT  ĆE  DOBRO  I  SVE  ŠTO  SE  ZBIVA  BIT  ĆE  
DOBRO.       / Julian od Norwicha, 14. st./ 
 
_________________________________________________________ 
 
Iz "PUTEVIMA  MUDROSTI"  /Helen Exley/  za  Napon riječi  odabrala  

 
prof. Mirjana Čakara 
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Svim učenicima, 
djelatnicima Elektrotehničke škole 
te svim čitateljima Napona riječi 

 

čestit Božić 
i 

uspješnu novu 2008. godinu! 
 
 

Puno uspjeha u drugom polugodištu. 
 
 

 
 

Sretan Božić i Novu Godinu
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